
        Protokół  Nr XXXVII/2009
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu  30 grudnia 2009 r.

 

 

            Obradom  sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1000, a zakończono o godz. 1115 .W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 13 Radnych.    

 

Porządek obrad:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2.    Powołanie sekretarza obrad.

3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.

4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  

       sesjami.

5.    Interpelacje i zapytania Radnych.

6.   Projekt uchwały w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy Barciany, które w 2009 r. nie  

     wygasają z upływem roku budżetowego.
7. Uchwalenie budżetu gminy na 2010r.:
1) wystąpienie Wójta Gminy;
2) odczytanie projektu uchwały budżetowej;
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;
4) odczytanie opinii Komisji Finansów i Budżetowej;
5) stanowisko Wójta Gminy wobec złożonych wniosków;
6) dyskusja nad projektem budżetu;
7) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

9.  Wolne wnioski i informacje.
10. Wnioski mieszkańców. 
11. Sprawy różne.
12. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy.
13. Zakończenie obrad. 

 

 

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXXVII sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,  Wójta  Gminy,  Sekretarza,  Skarbnika,  zaproszonych  gości, 
kierowników i dyrektorów, sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób / listy obecności Radnych i 
sołtysów stanowią  załączniki  do  protokołu  /.  Stwierdził,  że  obrady sesji  są  prawomocne  –  na 
ustawowy skład Rady obecnych jest 13 Radnych. 
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Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

 

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

Uwag nie było. 

Przewodniczący  Rady Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za.

 

Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

  

Wójt Gminy Barciany - Łukasz Wiśniewski  przedstawił informację / informacja stanowi załącznik 
do protokołu /.

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.    

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

 

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6.  Przewodniczący Rady Gminy - Henryk Nosek poprosił o omówienie projektu uchwały w 
sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy Barciany, które w 2009 r. nie wygasają z upływem roku 
budżetowego. 

Wójt Gminy Barciany - Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie udało się zrealizować niektórych 
inwestycji w tym roku - wymienił te inwestycje i omówił. Powiedział, że jeżeli chodzi o zadanie 
inwestycyjne - Opracowanie dokumentacji na modernizację stacji uzdatniania wody w Skandawie i 
rozbudowa  sieci  z  tego  ujęcia  Michałkowo-Aptynty-Wielewo-Kotki-Błędowo-Frączkowo-
Skandawa, to nie otrzymaliśmy wszystkich uzgodnień z PKP oraz ośmioma spółkami o położeniu 
sieci  i  nie  można  zakończyć  dokumentacji.  Trwają  uzgodnienia  także  z  Regionalną  Dyrekcją 
Ochrony Środowiska. To spowodowało opóźnienia. Drugie zadanie inwestycyjne, które przechodzi 
na rok przyszły to budowa oczyszczalni w Starym Dworze Barciańskim. Późno została rozpoczęta 
ta inwestycja. Długo trwało uzgadnianie z Zakładem Energetycznym, załamanie pogody, ponowna 
procedura przetargowa. Wyjaśnił, że jest konieczność podjęcia tej uchwały. Środki finansowe są w 
tym roku zabezpieczone i można je przesunąć na przyszły rok, z tym, że nie można będzie ich 
wydatkować na inny cel. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Powiedział, że Wójt omówił dokładnie 
uchwałę. Zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań 
odczytał  projekt  uchwały,  po czym poddał  ją  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym uchwała 
została przyjęta jednogłośnie 13 głosami za   / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że kolejnym punktem obrad sesji jest 
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uchwalenie budżetu gminy Barciany na 2010r.

1) wystąpienie Wójta Gminy.

Zgodnie z porządkiem obrad Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o zabranie głosu.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że  jest to najważniejsza uchwała, regulująca naszą 
przyszłość w 2010 roku. Powiedział, że jest to budżet mniejszy po stronie dochodów o ok. 4 mln zł. 
Na to złożyło się kilka czynników - obniżenie podatku rolnego, subwencji. Budżet jest mniejszy i to 
spowodowało cięcia. Nie chciał, żeby te cięcia odbyły się kosztem inwestycji. Powiedział, że cięcia 
dotknęły wszystkie  jednostki.  Następnie  omówił  dochody gminy na 2010 rok oraz  przedstawił 
planowane inwestycje  na rok przyszły.  Dodał,  że  w wyniku dyskusji  na komisjach do budżetu 
gminy  powróciła  inwestycja  -  modernizacja  stacji  uzdatniania  wody  w  Skandawie.  Omówił 
następnie  pozostałe  wydatki.  (  dochody,  wydatki  i  inwestycje  zostały odtworzone uczestnikom 
obrad sesji przy pomocy rzutnika multimedialnego ). 
  

2) odczytanie projektu uchwały budżetowej.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek odczytał  projekt uchwały budżetowej. 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Wójta Gminy Barciany projekcie budżetu na 
2010r.   

4) odczytanie opinii Komisji Finansów i Budżetowej.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka odczytała opinię Komisji.   

5) stanowisko Wójta Gminy wobec złożonych wniosków;

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  jedyna  zmiana  to  złożone  wnioski 
poszczególnych komisji  -  modernizacja stacji  uzdatniania wody w Skandawie.  tak zdecydowały 
Komisje i Wójt ujął to zadanie w budżecie na 2010r.
  

6) dyskusja nad projektem budżetu.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że jest to ważna uchwała dla całej społeczności. Pozwolił 
sobie na ocenę budżetu. Opinie RIO - uważa, że ktoś kto realizuje zadania - musi wykazać się 
odwagą,  bo budżet pomniejszony jest  o 4 mln zł.  Powiedział,  że przysłuchiwał się wypowiedzi 
Wójta. Dużo jest inwestycji w 2010 roku - więcej niż w 2009, mimo że budżet mniejszy jest o 4 
mln. Cieszy go i dziękuje, że cztery z zaplanowanych inwestycji będą realizowane w Barcianach. 
To jest jego opinia. Powiedział, że budżet, z którym przyjdzie się zmierzyć w przyszłym roku - jego 
końcówkę  przekażemy  naszym  następcom.  Życzył  Wójtowi  i  Skarbnik  Gminy,  która  będzie 
trzymała pieczę,  powodzenia w realizacji tego budżetu.
    
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  -  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  brak  dyskusji  oznacza 
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pozytywne opinie.  Znaczy to,  że  Rada i  Wójt  doszli  do porozumienia.  Powiedział,  że  uchwały 
okołobudżetowe,  które  były  podejmowane  od  października,  budują  budżet.  Rada  świadomie 
podejmuje budżet. Co do samego budżetu ubolewa nad stratą 4 mln, bo na pewno przeznaczone 
byłyby  na  inwestycje.  Kolejny  budżet  ma  charakter  inwestycyjny  -  1/4  wielkości  budżetu. 
Powiedział, że Wójt nastawiony jest na inwestowanie, bo te inwestycje służą społeczeństwu. Dziura 
budżetowa w państwie- patrzy z niepokojem na coraz większe cyfry. Brak jest także środków na 
niektóre  zadania  zlecone  -  podał  przykład  Gminy  Kętrzyn,  której  władze  podjęły  decyzję  o 
wypłacie brakującej kwoty zwrotu środków  podatku akcyzowego ze środków własnych. Budżet - 
uszczuplony - ale jest inwestorski. Życzył, aby okresy związane z finalizacją inwestycji były jak 
najkrótsze. Ma nadzieję, że budżet będzie wykonany w dużym procencie. Dodał, że deficyt nie jest 
wysoki i RIO go akceptuje. Życzył Wójtowi wykonania zadań.   

Pani Elżbieta Machniak - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych 
powiedziała, że ważną sprawą jest fundusz sołecki. Ma nadzieję, że się sprawdzi i będżiemy go 
kontynuować.

Przewodniczący Rady Gminy - Henryk Nosek powiedział, że budżet szczegółowo był omawiany na 
komisjach. Rada go przeanalizowała.      
    

7) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  powiedział,  że  odczytał   uchwałę  Nr 
XXXVII/164/2009 Rady Gminy Barciany z dnia 30 grudnia 2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy Barciany na 2010 r., a następnie poddał pod głosowanie . W głosowaniu jawnym uchwała 
nr XXXVII/164/2009 została przyjęta jednogłośnie – 13 głosów za.

Ad. 8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań. 

Ad. 9.  Wolne wnioski i informacje.

Wójt  Gminy -  Łukasz Wiśniewski  przekazał  informację,  że  przed świętami  przekazano gminie 
zaległą kwotę na wypłatę zwrotu podatku akcyzowego, które natychmiast zostały przekazane na 
konta zainteresowanych. Dodał, że ma nadzieję, że sytuacja ta się nie powtórzy. 

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad. 10. Wnioski mieszkańców. 

 Nie zgłoszono.

Ad. 11.    Sprawy różne.

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski powiedział, że początek roku zapowiada się pracowicie - od 4 
stycznia 2010r. rozpocznie się kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad. 12. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy.

 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy wyłożony był do 
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wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół został przyjęty 13 głosami za.   

 

 

Ad 13. Zakończenie obrad.

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XXXVII sesji Rady Gminy, dziękując za udział.  

                   

                                                                                              Przewodniczący Rady Gminy

 

                                                                                                          Henryk Nosek

 

 

Protokolant:

Emilia Żelichowska        
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